
In dit nummer ruime aandacht voor de Aalmarkt en de Garen‑
markt. Projecten op deze lokaties, overigens zeer verschillend
van schaal en implicaties, leiden wederom tot vermaningen
onzerzijds aan het adres van de gemeente. Vermaningen ook in
verband met de plannen voor grootschalige parkeervoorzienin‑
gen in de binnenstad. Wij zijn daar tegen! Een ander onderwerp,
ook al aanleiding tot een lichtelijk vermanende toon, betreft het
schoonhouden van de binnenstad. Daar zijn wij voor!

Ter geruststelling: er zijn ook minder moraliserende bijdragen.
Zo is er weer een artikel van onze vaste historische correspon‑
dent De Baar, ditmaal over de Kaiserstraat, voorts nieuws over
bouwen en wonen in de rubriek ‘Vinger aan de pols' en een
bericht van de gemeente over de werkzaamheden aan het
Kamerling Onneslaboratoruim.

Verder zijn er ook nog de vreugdevolle meldingen: de
aankondiging van een klein geschenkje van de Vereniging aan
alle wijkbewoners in verband met de viering van Koninginnedag
alsmede de uitnodiging aan de leden om deel te nemen aan een
unieke excursie naar de welbekende, maar toch ook weer
ongekende, Pieterskerk. Zie deelnamebonnen in deze krant.
Wij signaleren ook met voldoening dat de Breestraat een van de
belangrijkste boekenboulevards van ons land is geworden

Wij memoreren ten slotte de Algemene Leden Vergadering op
12april in Nieuw Minerva op de Boommarkt. Aanvang 20 uur.
Schrijf deze datum vast in uw agenda. De leden ontvangen
begin april een officiële uitnodiging.



Aalmarktplannen, de stand van
zaken

Op 6 maart jl. organiseerde de gemeente een in‑
formatieavond over het Aalmarktproject. Vlak
daarvoor was het voorontwerp Stadsvernieuw‑
ingsstructuurplanAalmarkt e.o. bekend gemaakt.
Gerda Schram en Reinout van Gulick presenteer‑
den de plannen en het tijdschema aan de vele
belangstellenden. Hetwas niet de bedoeling van
de avond de discussie (weer) op te nemen over
de noodzaak van de Aalmarktplannen, maar
slechts om informatie te verstrekken. Desondanks
werden er heel wat kritische noten gekraakt.

Wat voor belang kan er worden gehecht aan het
voorontwerp Stadsvernieuwingsstructuurplan
Aalmarkt e.o.? De gemeente heeft op 12mei en
17 november 1998 besloten dat deWet voor‑
keursrecht gemeenten van toepassing is op een
groot aantal panden in het betreffende gebied. Dit
houdt in dat elke eigenaar bij verkoopplannen het
pand eerst aan de gemeente moet aanbieden.
Het voorkeursrecht van de gemeente heeft een
beperkte looptijd en eindigt dan ook op 12mei
a.s. De gemeente is nog niet in het bezit van alle
panden. Daarom dient het voorkeursrecht ver‑
lengd te worden. Dat kan alleen maar als er een
plan ligt, in dit geval een voorontwerp van een
Stadsvernieuwingsstructuurplan. Meer dan een
kaart met kleuraanduidingen voor verschillende,
nogal vaag gedefinieerde bestemmingen, is dat
overigens niet. Het is ook niet uitgesloten dat
deze bestemmingen nog veranderen. Het is wel
voldoende om het voorkeursrecht van de ge‑
meente te prolongeren.
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Een van de duurste ingrepen wordt de bouw van
een parkeergarage aan de Boommarkt. Duur om‑
dat hiervoor een ofwel groot aantal panden moet
wijken ofwel onder water gebouwd moet worden.
Een parkeergarage in het centrum wordt door de
gemeente noodzakelijk geacht omdat bezoekers
die met deauto komen, meer besteden dan an‑
dere bezoekers. Daarbij moet opgemerkt worden
dat momenteel slechts een kwart van de bezoe‑
kers voor de auto kiest om naar Leiden te komen.
Meer over parkeren ende Boommarkt vindt u
elders in dit nummer.

Erkomt van verschillende kanten en omverschil‑
lende redenen steeds meer kritiek op de Aal‑
marktplannen. De doelstellingen van het plan, de
positie van de kleine ondernemers, de macht van @
projectontwikkelaars, de aantasting van het his‑
torische karakter van de stad, de financiering en
deverwachte effectiviteit: overal worden vraag‑
tekens bij gezet. Het Leidsch Dagbadvatte de
kritiek op 7 maart op de website pakkend samen:

AALMARKT - Oppositie slaat handen ineen

Is de gemeente Leidennoualleen maar bezig om het het
grootwinkelbedrijf naarde zin te maken?Zou het niet veel
effectiever en goedkoper zijn om geld te steken in het opknap‑
pen van deAalmarkt met kleinschalige winkeltjes? De vragen‑
steller die aan het eind van de informatie-avondover deAal‑
marktplannen die vragen opwerpt, is de eerste spreker in
tweeënhalf uur tijd die wordt onthaald op applaus. Hij vat
pakkendsamen wat de buurtbewoners vinden van hetplan
waarover inmiddels een ‘stadsvernieuwingsstructuurplan' is
verschenen. Het project is een maatje te groot voor Leiden.

HetAalmarktplan is anderhalfjaar na de eerste presentatie
nog in zo'n prematuur stadium, dat de zaal bijna in slaap suk‑
kelt wanneer de gemeentelijke juriste probeert de verdere pro‑
cedure duidelijk te maken. En toch begint aan de andere kant
het verzet tegen hetplan steeds duidelijker vorm te krijgen.

Reacties op het plan moesten voor 22 maart jl.
worden ingediend moesten worden. De Wijk‑
vereniging heeft dit gedaan in een brief aan het
college. De brief treft u elders in dit nummer aan.
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Vinger aan de pols 

De oude instrumentenmakersschool op de hoek 
Rapenburg/Nieuwsteeg staat er troosteloos bij. 
Van de architect en de gemeente heb ik begrepen 
dat zij gezamenlijk een aangepast plan maken, dat 
binnenkort bekend zal worden gemaakt. 

Het Kamerling-Onnes complex tussen Nieuw- 
steeg, Zonneveldstraat, Langebrug en Steen- 
schuur zal waarschijnlijk een deel van de rechten- 
faculteit van de universiteit gaan herbergen. Hier- 
voor wordt eind maart bouwkundig onderzoek 
gedaan. In april zullen schetsplannen voor het 
complex worden gepresenteerd (zie elders in dit 
blad). 

De PTT heeft vergunningen aangevraagd om her 
en der in onze wijken GSM-antennes op gebouw- 
en te plaatsen. Naar het zich laat aanzien zullen 
deze op niet al opvallende plaatsen komen. 

De verbouwing van het Rijksmuseum van Oud- 
heden op het Rapenburg vordert. Het museum wil 
graag grotere ramen op de begane grond in de 
Rapenburg-gevel om mensen meer inkijk te geven 
en nieuwsgierig te maken. De monumentenbe- 
heercommissie is net zoals wij niet bepaald 
enthousiast over dit plan. 

Bond Heemschut over de Aa/markt In een reactie 
op de Aalmarktplannen heeft de Bond Heemschut 
zich uitgesproken tegen het Waagplein, de nieuwe 
brug en een nieuwe steeg. De bond vraagt specia- 
le aandacht voor de fijnmazige structuur van de 
Leidse binnenstad. 

Franceline Hendrikse-Pompe 

Nogmaals nieuwbouw aan de 
Garen markt 
Door het vorige nummer van deze krant hebt u al 
kunnen vernemen dat de gemeente een vijftal 
woonhuizen wil bouwen aan de Garenmarkt. 
Daarmee wordt een gat in de straatwand, dat in 
1968 is geslagen, weer opgevuld. U hebt even- 
eens kunnen lezen dat de bewoners van de 
Garen markt blij zijn met het initiatief, maar weinig 

waardering hebben voor het gekozen ontwerp. De 
geprojecteerde woningen zijn naar hun mening te 
hoog en in hun hoogte ook te uniform. De te ge- 
bruiken materialen zijn volgens de bewoners 
evenmin in harmonie met de omgeving. De be- 
woners hebben in een vergadering bij de Wel- 
standscommissie uiting gegeven aan hun bezwa- 
ren en daarvan ook de Gemeente deelgenoot 
gemaakt. 

De Dienst Bouwen en Wonen heeft daarop de be- 
woners uitgenodigd tot een gesprek. Dit vond 
plaats op 6 maart in het Stadsbouwhuis. Voor de 
Gemeente traden op de heer Prudhomme van 
Reine, plv. hoofd van de afdeling Volkshuisvesting 
en Technische Zaken en de heer Van Leeuwen, 
projectleider van het bouwplan Garenmarkt. Ver- 
der gaf mevrouw Hoenders van het architecten- 
bureau Hoenders, Dekkers en Zinsmeister uit 
Delft toelichting op haar ontwerp. Een door haar 
opgestelde maquette van de Garenmarkt waarin 
de nieuwbouw was verwerkt, diende de aan- 
wezigen tot visuele steun. 

De partijen kwamen niet nader tot elkaar. De Ge- 
meente kon zich beroepen op een positief advies 
van de Welstandscommissie, maar zij kon de be- 
woners niet overtuigen. Die hadden waardering 
voor het ontwerp als zodanig, maar vonden het 
niet passen in de omgeving. De nokhoogte van de 
nieuwe panden blijft weliswaar beneden de grens 
die het bestemmingsplan toelaat, maar de vijf 
nieuwe panden steken toch enkele meters boven 
de aangrenzende huizen uit. Ook de gekozen ma- 
terialen (naast baksteen ook gevelbekleding van 
hout en aluminium) bleven weerstand oproepen. 

Een van de bewoners riep de gemeente op zorg- 
vuldiger om te springen met de binnenstad. Er is 
al genoeg esthetische schade aangericht door 
eigentijdse invullingen van open gaten in de oude 
stad. De spreker vermoedde dat het onbehagen in 
dit soort ingrepen, nu toevallig verwoord door de 
bewoners van de Garenmarkt, wijd verbreid is. 

Zou het zo zijn? De redactie van deze krant zou 
het graag willen weten. Schrijf een stukje over 
nieuwbouw in de binnenstad. Liefst met een foto 
van hoe het niet moet of juist wel moet! U bent 
welkom in deze kolommen. 

Carlo van Praag 

) 
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Reactie Vereniging 
Aal marktplannen 
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Naar aanleiding van het voorontwerp stadsver- 
nieuwingsingsstructuurplan heeft Hans Slot, de 
voorzitter van de vereniging een brief aan de 
gemeente gestuurd. De tekst volgt hieronder. 

De Aalmarktplannen leken tot voor kort van groot 
belang voor de stad Leiden en de huidige en toe- 
komstige bewoners van de Leidse binnenstad. 
Het bestuur van de Wijkvereniging Pieters- en 
Academiewijk en Levendaal-West maakt graag 
gebruik van de gelegenheid te reageren op het 
recent verschenen Stadsvernieuwingsstructuur- 
plan Aalmarkt e.o. dat in het kader van artikel 10 
van het Besluit op de Ruimtelijke ordening is 
voorgelegd aan de vereniging. 

De Vereniging is ingenomen met de uitgangspun- 
ten van de gemeente zoals vastgesteld door de 
Raad op 9 juni 1998. De nadruk op het historisch 
stadsgezicht, de kleinschalige structuur en het 
behoud van monumenten kan op onze instem- 
ming rekenen. Ook doet het ons genoegen dat er 
een eind lijkt te zijn gekomen aan de verwaarlo- 
zing van het plangebied. 

Echter, de eerder genoemde uitgangspunten van 
de gemeente lijken in strijd met het grootschalige 
karakter van het nu voorliggende stadsvernieuw- 
ingsstructuurplan. Wij maken ons dan ook grote 
zorgen of het met dit mega-project zal lukken de 
deinschalige, historische structuur van de buurt te 
handhaven, gezien de plannen voor het aanleg- 
gen van een parkeergarage, grootschalige win- 
keleenheden, een disco en een bioscoop ener- 
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zijds en anderzijds het terugbrengen van de 
woonfunctie en het afbreken van de Aalmarkt- 
school. De volgende vragen werpen zich op: 

Hoe wordt voorkomen dat de Aalmarkt, zeker na 
het verdwijnen van de Aalmarktschool en andere 
panden, het voorkomen krijgt van een winkelcen- 
trum in een willekeurige nieuwbouwwijk? Waarom 
wordt de bestaande, gezichtsbepalende gevel van 
de Aalmarktschool niet gehandhaafd en geïnte- 
greerd in de plannen? Ik verwijs hierbij o.a. naar 
een alternatief ontwikkeld tijdens een door de 
vereniging georganiseerde thema-avond over de 
Aalmarkt. 

Hoe kan overlast van uitgaanspubliek worden 
voorkomen? 
au 
Hoe worden verkeersstromen van en naar de 
parkeergarage afgehandeld, zonder overlast voor 
de buurt? 

Hoe wordt laad- en losverkeer van nieuwe en 
oude winkels, horeca en uitgaansvoorzieningen 
afgehandeld, zonder overlast voor de buurt? 
lui 

Hoe haalbaar zijn de ingrijpende plannen gezien 
de oudheidkundige en archeologische waarde van 
het gebied? 
au 
Hoe wordt het kleinschalig karakter van de 
maatvoering in de binnenstad gehandhaafd? 
a 
Hoe wordt de geïntegreerde woonfunctie in het 
plangebied versterkt, m.a.w.. hoe voldoende 
woningen, zichtbaar en niet weggemoffeld op 
driehoog achter? 
au 
Hoe wordt de bereikbaar gewaarborgd zonder 
onaanvaardbare extra overlast door autoverkeer? 
au 
Hoe wordt de groenfunctie versterkt waarbij het 
bestaand groen gerespecteerd dient te worden. 

ITALIAANSE KLEERMAKERIJ 
Sartoria d'Alessandro 

handgemaakte kostuums, kostuums op maat 
nieuwe rijn 35 leiden 071-5147565 
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Samengevat, het huidige stadsvernieuwingsstruc- 
tuurplan roept vele vragen op en bezorgt de Wijk- 
vereniging het onaangename gevoel dat de inder- 
tijd zo prachtig geformuleerde uitgangspunten on- 
dergeschikt gemaakt worden aan de economische 
haalbaarheid, een economische haalbaarheid 
waarbij grootschalige winkels en vermaak uit- 
gangspunt zijn. Daarnaast blijkt uit niets dat er 
rekening gehouden wordt met ideeën die opge- 
komen zijn tijdens bijeenkomsten georganiseerd 
door verschillende organisaties in de stad, 
waaronder de thema-avond in de Waalse kerk 
georganiseerd door de Wijkvereniging. Een 
thema-avond die wethouder van Rij tijdens een 
discussie in Raad bijna gelijkstelde met een 
referendum. 

Wij hopen als Wijkvereniging dat bij de verdere 
invulling weer meer rekening gehouden wordt met 
de oorspronkelijk geformuleerde uitgangspunten, 
met in het voorbereidingstraject ontwikkelde 
ideeën van andere groeperingen en dat tijdsdruk 
niet gaat leiden tot onzorgvuldigheid, zowel met 
betrekking tot de planontwikkeling als de dialoog 
met betrokkenen. 

Boom markt 
Na de informatie-avond van de gemeente over de 
Aalmarktplannen barstte het nieuws los rondom 
de bouw van de parkeergarage. Een bestuurslid 
van de Stichting Stadsparkeerplan had met wet- 
houder Pechtold gesproken over de samenhang 
van het Haagwegparkeerterrein en een bezoek 
aan de binnenstad. Volgens Pechtold is bij de 
plannen voor het Aalmarktgebied helemaal geen 
rekening gehouden met het Haagwegparkeer- 
terrein, terwijl het al een jaar of wat bestaat. Hij is 
van mening dat er geen parkeergarage moet wor- 
den aangelegd omdat de gemeente en een paar 
projectontwikkelaars dat zo bedacht hebben. Vol- 
gens Pechtold is noch de Boommarktgarage noch 
het Haagwegparkeerterrein heilig. Een dag later 
reageert de wethouder van parkeerbeheer, me- 
vrouw Schultz. Zij twijfelt niet aan de komst van de 
parkeergarage. Investeerders doen geen zaken 
zonder parkeergarage. Bovendien kan de garage 
altijd nog worden gebruikt om de auto's van bewo- 
ners van de binnenstad van de straat te halen. De 
grachten knappen daarvan op. Wordt vervolgd. 

Arjan Bosman 

Parkeergarages: kan het ook 
anders? 
Hebben we werkelijk behoefte aan meer parkeer- 
plaatsen voor bezoekers van deze binnenstad? 
De huidige capaciteit is volgens een recent ge- 
houden onderzoek alleen ontoereikend op de 
koopavond en tijdens de zaterdagmiddag. Slechts 
een uur of vier per week is er werkelijk ruimte te 
kort. Meer (dure) parkeerplaatsen lijken dus 
nauwelijks economisch verantwoord. 

Woorden van deze strekking verschenen in een 
vorige aflevering van deze krant. Zij kunnen wor- 
den herhaald. Nieuwe argumenten om peperdure 
parkeerfaciliteiten in de binnenstad te bouwen zijn 
er niet, terwijl de plannenmakers voor het Aal- 
marktgebied er steeds maar van uitgaan dat er 
een parkeergarage moet komen. Een parkeer- 
studie van Bureau Goudappel Coffeng van de- 
cember 1999) komt ook niet veel verder. Wel 
wijzen de auteurs erop dat zowel een Boommarkt- 
garage als een vergroting van de parkeercapaci- 
teit van het Haagwegterrein voor enorme aan- en 
afvoerproblemen zal gaan zorgen. Extra bruggen 
en gedeeltelijke sloop van een woonwijk zullen 
nodig zijn. Het college heeft al laten weten dat die 
variant niet bespreekbaar is. 

Een minder vergaand voorstel is het opnieuw in- 
troduceren van eenrichtingsverkeer op het Noord- 
einde richting centrum. Het voordeel van deze va- 
riant is dat fietsers en voetgangers meer ruimte 
krijgen. Bussen zouden wel in beide richtingen 
blijven rijden. In dit verband mag worden vermeld 
dat al een keer eerder eenrichtingsverkeer werd 
ingesteld op het Noordeinde, maar dat het expe- 
riment niet voldeed en werd beëindigd. Het onder- 

Wij helpen elke week honderden mensen 

aan het werk! 

Zullen wij ook voor u 

aan het werk gaan? 

Luba Lelden 
Kort Rapenburg 10, 

tel. 071-5140341 

LUBA. MENSEN WAAR JE 
W A T A A N H E B T . 
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Nieuwe boekhandel 
Begin maart is de Breestraat, ook wel de 
Boekenboulevard van Leiden genoemd, een 
boekhandel rijker geworden: (kantoor)boekhandel 
de Kier. De lezer kan nu in de Breestraat van de 
Slegte via Kooyker/Ginsberg en van Stockum tot 
de Kier terecht voor goede boeken. 
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Lelds schilder- en tekengenootschap 

"ARS AEMULA NATURAE' 
Dag- en avondkursussen 

- akwarolloran - tokanon 
- modeltekenen - otson 
- bootsoron - schildoron 
Pieterskerkgracht 9, Leiden 
Inlichtingen, tel: 071-51407 84 
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Het vuil, de grote stad en het 
beleid 
Het Grotestedenbeleid in Leiden heeft de laatste 
tijd volop aandacht gekregen en dat, helaas, voor- 
al in negatieve zin. Het Meerjarenontwikkelings- 
programma werd door het Rijk negatief beoor- 
deeld. De gemeente gaat haar huiswerk overdoen 
en de reeds in gang gezette projecten worden 
gewoon uitgevoerd. 

Wat merken bewoners van de Leidse binnenstad 
eigenlijk van het Grotestedenbeleid? Die vraag 
kreeg het bestuur van de vereniging enige tijd 
geleden voorgelegd van de GSB-coördinator, 
Willem Acda. Hij verzocht onze ervaringen met het 
GSB vast te leggen in een aantal statements. 

Het bestuur heeft in de binnenstad geen tastbare 
gevolgen van het Grotestedenbeleid waargeno- 
men. Dat betekent dat er in de binnenstad geen 
GSB gevoerd wordt, of dat dit voor bewoners niet 
herkenbaar is. Als de gemeente in de binnenstad 
GSB wil voeren en daar de bewoners bij wil 
betrekken, heeft de wijkvereniging de volgende 
tips: 

au ontwikkel samen met bewoners en andere 
betrokkenen een integraal plan voor de 
binnenstad; 

au ruim in het beleid een belangrijke ruimte in 
voor inspraak. Dit is meer dan het presente- 
ren van kant en klare voorstellen met gele- 
genheid voor commentaar, en vereist een 
continu, interactief proces; 
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u zorg dat er binnen de gemeente een contact- 
persoon/belangenbehartiger/accountmanager 
per wijk is (hoe zit het ook al weer met de 
wijkwethouder?); 

au informeer wijkbewoners over de uitgangspun- 
ten en doelstellingen van het GSB en de 
consequenties voor hun eigen wijk; een goed 
medium hiervoor zijn de periodieken van 
wijkverenigingen; 

au ontwikkel geen nieuw beleid en nieuwe 
maatregelen die na de feestelijke introductie 
maar half worden uitgevoerd en onvoldoende 
worden gehandhaafd; 

au en ten slotte: hou de binnenstad schoon. 

Deze tips werden in wat andere bewoordingen 
keurig opgenomen in de Grote Steden Brief die 
rond de jaarwisseling is uitgebracht, met één uit- 
zondering. De opmerking over het schoonhouden 
van de binnenstad vond ben blijkbaar irrelevant en 
die is daarom dan ook weggelaten. Deze trof voor 
het bestuur echter de kern van de zaak. Bij het 
voeren van grootstedelijk beleid, het leefbaar 
maken van de stad, het economisch revitaliseren 
van de binnenstad, het attractief maken van Lei- 
den voor toeristen of wat dan ook, dan kom je er 
niet met grote plannen, doorwrocht beleid en ka- 
pitaalinjecties, als de stad vol onopgehaald vuilnis, 
zwerfvuil, opgewaaid vuil, drijfvuil en andere typen 
vuil blijft liggen. Ook bij het Grotestedenbeleid 
hoort een schone binnenstad. Dus gemeente: niet 
(alleen) praten, maar 
poetsen. 

"J. ZIERIKZEE" 
De bewoners van de 
Pieterskerkgracht en de 
Lokhorststraat zijn het 
hier ongetwijfeld mee 
eens. Onlangs hebben 
ze bij de gemeente 
weer eens de proble- 
men bij de huisvuil- 
verzamelplaats aange- 
kaart. Ze constateren dat hier eerder sprake is 
van een vuilstortplaats, dat de verplichting om 
huisvuil voor 7 uur buiten te zetten contraproduc- 
tief werkt en dat het woongenot door de horizon- 
vervuilende berg huisvuil en het vele zwerfvuil 
ernstig wordt aangetast. Hier helpt geen 
Grotestedenbeleid. 

Ineke Stoop 
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zoeksbureau verwacht van eenrichtingsverkeer 
verminderde overlast voor het Noordeinde. Dat is 
maar de vraag. In Amsterdam is er een parkeer- 
garage onder de Bijenkorf. Op zaterdagen en 
zondagen staat er regelmatig een stratenlange file 
van wachtenden op weg naar een plaats in deze 
garage. 

Waarom wordt zo halsstarrig vastgehouden aan 
de uitbreiding van de parkeerfaciliteiten in de bin- 
nenstad? Een andere visie op de bereikbaarheid 
is reeds eerder in de Hart van de Stadkrant 
bepleit. Grootschalige parkeervoorzieningen in de 
binnenstad moeten niet worden nagestreefd. De 
ruimte is te schaars, de bouw van parkeergarages 
te duur. Het Haagwegterrein toont dat het anders 'an. We citeren onszelf: 

De frequent heen en weer rijdende busjes (vaak 
tot 24.00 uur! - hulde) laten zien dat automobilis- 
ten onder die voorwaarden bereid zijn de auto 
buiten de binnenstad te parkeren. Is het geen idee 
een dergelijke service uit te breiden naar buiten- 
wijken van Leiden om mensen aan te moedigen 
helemaal niet meer of veel minder met de auto 
naar de binnenstad te willen komen? Frequentie is 
hierbij een voorwaarde en als het gaat om zeer 
frequent (en betrouwbaar) gezamenlijk transport, 
laten we niet vergeten dat er nog steeds plannen 
zijn weer een tram door de Breestraat te laten 
gaan (de lightrail verbinding Gouda-Noordwijk). 
Als die tram iedere 7,5 minuut rijdt, wie kiest hier 
dan niet voor om snel en comfortabel afgezet te 
kunnen worden voor het stadhuis, bijna op de 
markt en op minder dan 5 minuten lopen van de 
Haarlemmerstraat. Een dergelijk alternatief moet 
wel vrij baan krijgen en niet voortdurend opgehou- 
den worden door files die ongetwijfeld gaan ont- 
staan indien de zoveel besproken Aa/marktgarage 
wordt gerealiseerd. Als Leiden per se onder de 
grond iets wil bouwen, is dan de buurt van Molen 
de Valk/Lammermarkt of in de buurt van het 
station Lammerschans niet veel logischer omdat 
op deze plek veel meer ruimte is voor een filevrije 
aan- en afvoer van het verkeer? 

affe 
AMBULANT 

SPECIAALZAAK VOOR 
THERAPEUTISCHE ELASTISCHE KOUSEN 
BANDAGES, MEDISCHE HULPMIDDELEN 

Mevr. J.J. Dickhoff v.d. Linden 
Ziekenfondsleverancier 
Geopend maandag 13-17 uur, dinsdag t/m vrijdag van 9-17 uur 
of na telefonische afspraak. 
Doezastraat 27 2311 HA Leiden Tel. 071-51327 45 

Te ver van de binnenstad volgens de projectlei- 
ding van het Aalmarkproject (meegedeeld op de 
voorlichtingsavond van maandag 6 maart j.l). Of is 
het eerder dat de Parkeergarage op de Boom- 
markt een voorwaarde is voor MAB om verder te 
gaan met plannenmakerij omdat de grote inves 
teerder anders niet geïnteresseerd zouden zijn? 

Dan wordt het wel helemaal wrang dat binnen- 
stedelingen die binnen een straal van 400 meter 
onroerend goed hebben ( dus alle bewoners, 
autobezitter of niet) door een eventueel in te 
stellen baatbelasting onevenredig moeten gaan 
bijdragen. 

Arjan Bosman 

Werkzaamheden Kamerlingh 
Onnes 
Van 20 tot 27 maart 2000 onderzoekt PRC Bouw- 
centrum of het voormalig Kamerlingh Onnes La- 
boratorium (KOL) geschikt kan worden gemaakt 
voor de vestiging van de Faculteit der Rechtsge- 
leerdheid. De werkzaamheden worden verricht in 
opdracht van de Universiteit Leiden. Het onder- 
zoek beslaat de gehele KOL-locatie (Steenschuur, 
Nieuwsteeg, Zonneveldstraat en de Langebrug). 
De uit te voeren werkzaamheden zijn: 
- inventariseren van alle oude kabels en 

leidingen in en rond het KOL; 
- inspecteren van de huidige constructie van het 

gebouw; 
- nemen van grondwater- en grondmonsters; 
- hoogtemetingen. 

Vloeren en plafonds worden op een aantal plaat- 
sen verwijderd en op het buitenterrein worden bo- 
ringen en graafwerkzaamheden verricht. Op dit 
moment wordt een schetsplan gemaakt. Naar ver- 
wachting wordt dit in april aan omwonenden ge- 
presenteerd. 

Voor nadere informatie kunt u zich wenden tot de 
heer W. de Wolf (Projectcoördinator Dienst 
Bouwen en Wonen) tel. 5165757 of de heer 
P.J.R. Kuijer (Projectmanager Leids Universitair 
Vastgoedbedrijf i.o.) tel. 5273016 of 5273060. 

Dienst Bouwen en Bouwen, Sector Wonen 
Marjorie Teunis, Communicatieadviseur Externe 
Communicatie, tel 5165892 
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Koninginnedag De Kaiserstraat 

Zoals u misschien uit Leidse of landelijke bronnen 
hebt vernomen, zal koningin Beatrix op 29 april 
a.s. Leiden bezoeken. Daarbij zal zij zich te water 
door de Academiewijk en te voet door de 
Pieterswijk begeven. 

Wij als bestuur wilden graag iets organiseren voor 
deze feestelijke gelegenheid. Om bij te dragen 
aan de feestelijke stemming probeert net bestuur 
onze wijken op te fleuren. In overleg met Carla 
Teune van de Hortus Botanicus hebben wij geko- 
zen voor bloemzaadjes van de Oostindische kers, 
de soort Tropaeolum majus, die niet heel compact 
maar juist rankend is en daardoor heel geschikt 
om langs een muur of gevel te leiden. Deze een- 
jarige plant bloeit nog wel niet eind april, maar 
zorgt in de zomer voor fris groen en bloemen in 
alle schakeringen oranje. De bloemen zijn eet- 
baar, en de vruchtjes worden wel als een soort 
kappertjes gegeten. 

De lezers van de wijkkrant kunnen met de bon uit 
deze krant bij de portier van de Hortus Botanicus 
op het Rapenburg een zakje bloemzaad ophalen. 
Dit geldt zolang de voorraad strekt. Tegelijk kunt u 
de nieuwe kas op het voorterrein van de Hortus 
zien. 

Wat betreft het kweken van de Oostindische kers: 
het zaaien moet in mei in de grond of een pot, op 
een zonnig plekje. De plant wil wel veel water, 
maar stelt geen hoge eisen wat betreft de grond. 
Wij wensen u veel plezier met deze fleurige plant 
en hopen in de loop van het jaar veel geveltuintjes 
met Oostindische kers te zien! 

Franceline Hendrikse-Pompe 

Bij inlevering van deze 
bon ontvangt u van de 
portier van de Hortus 
Botanicus 1 zakje 
zaadjes van de 
Oostindische kers. 
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Op 24 april 1879 discussieerde de Gemeenteraad 
over straatnaamgeving. Dat was heel bijzonder, 
en eigenlijk ook de eerste keer dat de stedelijke 
overheid zich echt nadrukkelijk met dat onderwerp 
bezighield. Voordien liet men het aan de volks- 
mond over om een straatnaam te verzinnen. Zelfs 
bij de drie grote stadsuitbreidingen in de zeven- 
tiende eeuw was het stadsbestuur passief, van- 
daar dat er zulke fraaie namen als Langegracht, 
Oostdwarsgracht en (Lange/Korte) Scheistraat uit 
de bus kwamen. Maar de volksmond is niet altijd 
even vasthoudend, waardoor er in de loop der 
eeuwen tal van straten en stegen met meer dan 
één naam aangeduid zijn geweest. Gelukkig is dat' ) 
al heel lang geleden, zodat nu niemand meer 
twijfel heeft tussen Westdwarsgracht en IJzeren 
gracht (thans Nieuwe Beestenmarkt), Nobelstraat 
en Breestraat (zuidelijk deel), Kleistraat en Mors- 
straat, Oosterlingplaats en Garenmarkt, Kijfhoek 
en Hoefstraat, en Meutjessteeg en Kolfmaker- 
steeg. In de achttiende en negentiende eeuw 
werden er binnen de singels vrijwel geen nieuwe 
huizenblokken, laat staan totaal nieuwe straten 
verwezenlijkt, zodat het probleem ook weer niet 
zo heel urgent was. Maar een paar andere ont- 
wikkelingen noopten de gemeente toch langza- 
merhand tot ingrijpen. 

Waar in vroeger eeuwen bewoners het zich lieten 
aanleunen dat zij in een straat of steeg woonden 
met een heel lastige, misplaatste of ronduit dis- 
criminerende naam, eind vorige eeuw begon men ) 
op dat punt gevoeliger te worden. Een naam als 
Diefsteeg werd daardoor als steeds hinderlijker 
ervaren en vandaar de acties om een andere 
naam, al wilde de Gemeenteraad daar uiteindelijk 
niets van weten. Ook begon men zich meer te 
storen aan "verkeerde" namen, vooral waar het 
begrip steeg iets neerbuigends had en het woord 
gracht na de grote dempingswoede van rond 
1870 vaak ook niet meer klopte. Deze gevoelens 
werden door het gemeentebestuur begrepen en 
vertaald in een uitvoerig voorstel, dat de Raads- 
leden toegezonden werd. In de vergadering 
mochten zij zich daarover uitspreken, en dat de- 
den ze met enthousiasme en veel kennis van his- 
torische bijzonderheden, zij het dat zij uit behoud- 
zucht toch heel wat voorstellen lieten sneuvelen. 
Zo zagen de eventuele papenhaters het voorstel 
om de Papengracht en Papenstraat te verdopen 

Universiteit van doen had. Zo is op het terrein tus- 
sen wat nu de Sterrenwachtlaan heet en de Witte 
Singel in 1874-1876 het Zoötomisch Laboratorium 
gebouwd (thans het Van der Klaauw-gebouw). En 
nog binnen mensenheugenis: de fabriek van don- 
zen en gewatteerde dekens ( en andere slaap- 
kamerbenodigdheden) van Raphael Marcus Beuth 
is in gebruik genomen voor de huisvesting van 
studenten. Al ontleent de straat zijn bestaan of 
welvaart er niet aan, de Universiteit heeft een 
onuitwisbaar stempel op de Kaiserstraat gedrukt, 
en zal dat voorlopig nog wel blijven doen. 

P.J.M. de Baar 

Excursie voor leden naar de 
Pieterskerk 
Voor verenigingsleden die de kerk vanuit de dak- 
goten willen bekijken of over een koorgang willen 
gaan of misschien achter één van die mysterieuze 
deurtjes een kijkje willen nemen, wordt op 27 mei 
aan het eind van de middag een bezoek aan de 
kerk georganiseerd. De Pieterskerk ontvangt ons 
om 17.30 uur voor een korte uiteenzetting over 
het gebouw, waarna een rondleiding volgt in 
kleine groepen. U komt op plaatsen waar u tijdens 
een regulier bezoek niet zult komen. De rond- 
leiding duurt ongeveer een uur. Na afloop zal er 
nog gelegenheid zijn voor een drankje. 

Uiteraard kunt u uw huisgenoten meenemen. 

/wilt u zo vriendelijk zijn u voor dit bezoek op te 
geven door middel van de bon die u hiernaast 
aantreft. Als u nog geen lid bent, is dit een goede 
gelegenheid om lid te worden. Gaarne de bon 
voor 15 mei invullen en opsturen. 

Zonder dat uw of onze buren daar last van hebben 
verzorgt danssalon In Casa uw borrel of feest 

vanaf SO personen 

Lammermarkt 100 - Leiden 
Tel. 071.5130445 1 5124938 

Fax 071-5143956 
http://ww.xs4 all.n/--incasa 

Bedrijfsevenementen 
Personeelsfeesten 
CD/muziek - presentaties 
Dealer/bedrijfsdagen 
Produktpresentaties 
Themafeesten/modeshows 
Recepties/bruiloften 
Afstudeerborrels/feesten 
Jubilea/reunies 

Bij deze geeft 

naam: . 
telefoon: . 
adres: . 
postcode: . 
plaats: . 
e-mail: . 

zich op voor de rondleiding in de Pieterskerk op 
27 mei 2000. 

Aantal personen: 

Ondergetekende is nog geen lid van de 
Vereniging voor Pieters- en Academiewijk en 
Levendaal-west, maar meldt zich hierbij aan als 
lid/donateur en verklaart de contributie/donatie 
ad f....... te hebben overgemaakt op giro 
366 44 16 van de vereniging. 

Leiden, ...... (datum)........ (handtekening) 

De contributie bedraagt per jaar f 10 per gezin 
off 7,50 voor eenpersoonshuishoudens. 

Afgeven bij een van de bestuursleden of zenden 
aan Postbus 11016, 2301 EA Leiden 
U kunt zich ook per e-mail aanmelden: 
hart. van.de .stad@eudoramail.com 

Bij deze geeft 

naam: . 
telefoon: . 
adres: . 
postcode: . 
plaats: . 
e-mail: . 

zich op voor de rondleiding in de Pieterskerk op 
27 mei 2000. 

Aantal personen: 

Ondergetekende is lid van de Vereniging Pie- 
ters- en Academiewijk en Levendaal-west. 

Leiden, (datum)..... (handtekening) 

Afgeven bij een van de bestuursleden of zenden 
aan Postbus 11016, 2301 EA Leiden 
U kunt zich ook per e-mail aanmelden: 
hart.van.de.stad@eudoramail.com 
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in Prins Willemstraat of Prinsenstraat roemloos 
stranden en ook het Galgewater mocht zijn grie- 
zelige naam behouden. Het gaat te ver om heel 
die discussie hier weer te geven. Eén straat hoef- 
de niet meer verdoopt te worden, zoals het voor- 
stel ook in herinnering bracht: de Cellebroers- 
gracht was al bij Raadsbesluit van 19 augustus 
1875 in Kaiserstraat hernoemd. 

De aanleiding was met name de demping in 1875, 
waardoor een mooie brede straat ontstond. Ook 
zal wel haast niemand meer geweten hebben 
waar dat Cellebroers vandaan kwam, dus ook dat 
zal niet geïnspireerd hebben de oude naam te be- 
houden. Vandaar dat enkele bewoners zich tot de 
Gemeenteraad richtten met het volgende verzoek: 

' ) "Geven met verschuldigden eerbied te kennen de 
ondergeteekenden, allen bewoners der Celle- 
broersgracht, dat nu, ten gevolge van uw onlangs 
genomen raadsbesluit genoemde gracht tot groot 
gerief harer bewoners gedempt is geworden, 
waarvoor zij uwen Raad hierbij hunnen open/ijken 
dank brengen, aan de nieuw ontstane straat de 
naam van "gracht" niet meer past. De omstandig- 
heid nu, dat de groote Europeesch vermaarde 
Professor Dr. F. Kaiser, op welken sterrenkundi- 
gen niet alleen de Leidsche Hoogeschoo/ maar 
ook het geheele Vaderland te recht trotsch is, het 
grootste gedeelte van zijn zoo nuttig leven aan 
genoemde gracht, eerst in het huis, nu bewoond 
door den heer L. van Nifterik Hz., (Wijk I no. 9) en 
later aan het Observatorium heeft doorgebracht, 
doet de ondergeteekenden tot den Raad het 
eerbiedig verzoek richten om in herinnering aan 

) dien grooten Nederlandschen geleerde aan de 
nieuwe straat den naam van "Kaiserstraat" te 
geven. Hetwelk doende, E.M. van Baumhauer, L. 
van Nifterik Hz., .C. Stegerhoek, M.R. Beuth, D. 
Klinkenberg, W.P. Demmenie, J. van der Poel, H. 
Martijn, C. Jansen, Mevr. Wed. B.J. G. Bouricius, 
J.A. Beijerman, H. G. van de Sande Bakhuyzen, 
E. F. van de Sande Bakhuyzen, W. Valentiner." 

B. & W. vonden dat best wel een goed idee. Zij 
hadden op 29 juli aan de Raad voorgesteld om 
het in augustus te houden congres van 

LId A.N.V.O. 

Hans van Schie Breestraat 140 2311 CX Leiden Tel. 071-512 2213 

astronomen, dat voor de eerste keer in Nederland 
zou worden gehouden, en bij welke gelegenheid 
tevens de inwijding zou plaatshebben van het 
gedenkteken opgericht ter ere van de nagedach- 
tenis van prof. Kaiser, met een subsidie van maar 
liefst f 500,-- te steunen. Zij achtten het wenselijk 
dat ook vanwege de gemeente "eenig blijk van 
ingenomenheid worde gegeven met het congres, 
waaraan o.m. door een 40-tal buitenlandsche 
geleerden zal worden deelgenomen", vandaar dat 
men bereid was om diep in de buidel, lees de post 
Onvoorzien, te tasten. 

Het voorstel was dus om de gracht te vernoemen 
naar prof. Friedrich Kaiser. Beslist een zeer ver- 
dienstelijk man, maar helaas met een wat voor 
Leidenaars moeilijk te begrijpen of uit te spreken 
naam. De postbodes zullen in de afgelopen 125 
jaar heel wat brieven hebben moeten bezorgen in 
de Keizerstraat, en de naam van het daar thans 
gevestigde etablissement bekrachtigt als het ware 
dit misverstand nog eens. Het toenmalige Raads- 
lid Du Rieu had al een vooruitziende blik, toen hij 
voorstelde om de voornaam Frederik toe te voe- 
gen. Dan kon er immers geen verwarring ontstaan 
met de twee zoons van de hoogleraar, die toen 
nog in Leiden woonden, en met de Leidse uit- 
spraak van de naam. De burgemeester moest er- 
kennen dat die opmerking niet ongegrond was, 
maar hij dacht dat zo'n lange naam toch wel snel 
afgekort zou worden, en herinnerde eraan dat de 
bewoners om een Kaiserstraat gevraagd hadden, 
geen Frederik Kaiserstraat. Ook de verwarring 
tussen vader en zoons vond hij niet relevant: 
"want iedereen weet wie Kaiser is geweest". Toch 
wilde hij het voorstel wel in stemming brengen, 
"hoewel met leedwezen, omdat het naambordje 
reeds gereed is." 

RIJSTTAFELEN IN 
INDONESISCH RESTAURAN. 

300 SIR 
ANAK BANDUNG 
EEGA 

Dagelijks geopend van 17.00 -23.00 uur. 
GARENMARKT 24A, 2311 Pf LEIDEN 

TELEFOON 071-512 53 03 
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Misschien heeft dat laatste een paar zuinige leden 
over de streep getrokken: met 9 tegen 7 stemmen 
werd het verworpen. En dus heet sedertdien de 
Cellebroersgracht Kaiserstraat. 

Friedrich Kaiser was geboren op 10 juni 1808 in 
Amsterdam en verloor al op jonge leeftijd zijn va- 
der. Al heel snel werd zijn belangstelling voor de 
sterrenkunde gewekt en begon hij met observa- 
ties en publiceerde daarover. In 1826 werd hij 
daarom benoemd tot observator bij de Leidse 
sterrenwacht. Dat was toen nog een zeer primitief 
torentje op het dak van het Academiegebouw aan 
het Rapenburg. Bij de passage van de beroemde 
komeet van Halley in 1835 prefereerde bij het dan 
ook om in zijn eigen huis wat dakpannen opzij te 
schuiven en vanaf de zolder zijn waarnemingen te 
verrichten. Zijn publicatie daarvan zorgde ervoor 
dat hij in 1836 een eredoctoraat kreeg, en een 
jaar later kon de Universiteit er niet omheen om 
hem tot lector in de sterrenkunde te benoemen. In 
1840 werd hij bevorderd tot hoogleraar. 

Vanzelfsprekend bleef hij klagen over de omstan- 
digheden waaronder hij moest werken, en ten 
langen leste werden zijn smeekbeden verhoord en 
kwam er een nieuwe, zeer moderne Sterrenwacht 
aan de Witte Singel op een hoek van de Hortus. 
Zijn woning in het nieuwe complex kon hij in 1860 
betrekken, maar het duurde nog tot 1861 voor alle 
instrumenten hun diensten konden bewijzen. Hoe- 
wel hij tobde met zijn gezondheid, oogstte hij alom 
bewondering voor zijn observaties en publicaties. 
Nadat zijn vrouw hem op 25 mei 1872 ontvallen 
was, kwam voor hem op 28 juli van dat jaar het 
einde. Deze buurtbewoner van nr. 9, al woonde hij 
dan later aan een soort zijstraatje van de Celle- 
broersgracht, was dus beroemd en verdienstelijk 
genoeg om zijn naam voor die straat te lenen. 

Maar waarom heette die gracht dan Cellebroers- 
gracht? Daartoe moeten er heel wat eeuwen te- 
ruggegaan worden. In 1389 kreeg de stad toe- 
stemming om de weilanden buiten de toenmalige 
singels Rapenburg en Steenschuur bij de stad te 
trekken, en daartoe werd de Witte Singel (en een 
deel Zoeterwoudsesingel en Geregracht) gegra- 
ven. De sloten werden gebruikt om er grachten 
van te maken. Het nieuwe gebied bleef voorlopig 
grotendeels onbebouwd, en voor zover er wel 
bebouwing gerealiseerd werd, moest deze in 1420 
platgebrand worden toen Leiden belegerd werd 
door Jan van Beieren. Met name de zuidwesthoek 

van de stadsuitbreiding is slechts heel geleidelijk 
bebouwd geraakt. Daardoor was er veel open 
ruimte, waarop kloosters en hofjes een geschikte 
plaats konden vinden. De hofjes Jeruzalem, Be- 
thanië en St. Anna (in de Zegersteeg) zijn ook nu 
nog bekend, maar de kloosters zijn inmiddels al 
vele eeuwen slechts een herinnering. Zo is het St. 
Catharinaklooster verdwenen onder de Hortus, en 
het Cellebroersklooster werd in 1592 in gebruik 
genomen als Staten-College, alias De Bak (van- 
daar de latere naam van de Mensa). Daar werden 
studenten in de theologie klaargestoomd voor het 
predikambt: tal van jongens uit de wat lagere klas- 
sen konden hier op kosten van hun stad van her- 
komst en de Staten van Holland getraind worden 
om dominee te worden. Na de sluiting in 1810 
kwam er een beurzenstelsel voor in de plaats; het 
pand ging dienst doen als manege. Het terrein ,,,. ) 
was groot genoeg om er b.v. later de Clusius-tuin 
van af te splitsen. 

De Cellebroeders of Alexianen waren een soort 
kloosterorde, die bestond uit mannen die niet 
priester waren, maar wat wij nu broeders of fraters 
zouden noemen. Ook waren er Cellezusters in 
aparte kloosters. Beide geslachten hielden zich 
uitsluitend bezig met ziekenverpleging en alles 
wat met het begraven van doen had. Dat hun 
kleding zwart was, zal dan ook geen verbazing 
wekken; opvallend was dat zij een soort puntmuts 
droegen. Het Leidse mannenklooster is op een 
onbekend tijdstip gesticht en vond eerst onderdak 
op de Papengracht. Vermoedelijk in de veertiger 
jaren van de vijftiende eeuw is het nieuwe klooster 
betrokken. De gracht daarlangs had toen nog 
geen duidelijke naam, maar is zeer snel daarna ) 
Cellebroedersgracht of Broertjesgracht gaan he- 
ten. Het gaat hier te ver om de hele geschiedenis 
van het klooster en zijn bewoners te vertellen; 
daarvoor kan men uitstekend terecht in het Leids 
Jaarboekje van 1992. Hier zij nog slechts vermeld 
dat bij de Reformatie, in Leiden in juni 1572, dit 
klooster in eerste instantie de dans enigszins leek 
te ontspringen, maar in 1576 wilde de stad de nog 
weinige overgebleven broederkens wel weg heb- 
ben en de gebouwen een betere bestemming ge- 
ven. Dankzij de onvolprezen stadssecretaris Jan 
van Hout zijn we nu nog tot in de kleinste details 
ingelicht hoe de overname tot stand kwam, en wat 
voor wantoestanden hij aantrof. 

Zo dicht bij de Academie gelegen, is de straat 
altijd aanlokkelijk geweest voor alles wat met de 
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Koninginnedag De Kaiserstraat 

Zoals u misschien uit Leidse of landelijke bronnen 
hebt vernomen, zal koningin Beatrix op 29 april 
a.s. Leiden bezoeken. Daarbij zal zij zich te water 
door de Academiewijk en te voet door de 
Pieterswijk begeven. 

Wij als bestuur wilden graag iets organiseren voor 
deze feestelijke gelegenheid. Om bij te dragen 
aan de feestelijke stemming probeert net bestuur 
onze wijken op te fleuren. In overleg met Carla 
Teune van de Hortus Botanicus hebben wij geko- 
zen voor bloemzaadjes van de Oostindische kers, 
de soort Tropaeolum majus, die niet heel compact 
maar juist rankend is en daardoor heel geschikt 
om langs een muur of gevel te leiden. Deze een- 
jarige plant bloeit nog wel niet eind april, maar 
zorgt in de zomer voor fris groen en bloemen in 
alle schakeringen oranje. De bloemen zijn eet- 
baar, en de vruchtjes worden wel als een soort 
kappertjes gegeten. 

De lezers van de wijkkrant kunnen met de bon uit 
deze krant bij de portier van de Hortus Botanicus 
op het Rapenburg een zakje bloemzaad ophalen. 
Dit geldt zolang de voorraad strekt. Tegelijk kunt u 
de nieuwe kas op het voorterrein van de Hortus 
zien. 

Wat betreft het kweken van de Oostindische kers: 
het zaaien moet in mei in de grond of een pot, op 
een zonnig plekje. De plant wil wel veel water, 
maar stelt geen hoge eisen wat betreft de grond. 
Wij wensen u veel plezier met deze fleurige plant 
en hopen in de loop van het jaar veel geveltuintjes 
met Oostindische kers te zien! 

Franceline Hendrikse-Pompe 

Bij inlevering van deze 
bon ontvangt u van de 
portier van de Hortus 
Botanicus 1 zakje 
zaadjes van de 
Oostindische kers. 
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Op 24 april 1879 discussieerde de Gemeenteraad 
over straatnaamgeving. Dat was heel bijzonder, 
en eigenlijk ook de eerste keer dat de stedelijke 
overheid zich echt nadrukkelijk met dat onderwerp 
bezighield. Voordien liet men het aan de volks- 
mond over om een straatnaam te verzinnen. Zelfs 
bij de drie grote stadsuitbreidingen in de zeven- 
tiende eeuw was het stadsbestuur passief, van- 
daar dat er zulke fraaie namen als Langegracht, 
Oostdwarsgracht en (Lange/Korte) Scheistraat uit 
de bus kwamen. Maar de volksmond is niet altijd 
even vasthoudend, waardoor er in de loop der 
eeuwen tal van straten en stegen met meer dan 
één naam aangeduid zijn geweest. Gelukkig is dat' ) 
al heel lang geleden, zodat nu niemand meer 
twijfel heeft tussen Westdwarsgracht en IJzeren 
gracht (thans Nieuwe Beestenmarkt), Nobelstraat 
en Breestraat (zuidelijk deel), Kleistraat en Mors- 
straat, Oosterlingplaats en Garenmarkt, Kijfhoek 
en Hoefstraat, en Meutjessteeg en Kolfmaker- 
steeg. In de achttiende en negentiende eeuw 
werden er binnen de singels vrijwel geen nieuwe 
huizenblokken, laat staan totaal nieuwe straten 
verwezenlijkt, zodat het probleem ook weer niet 
zo heel urgent was. Maar een paar andere ont- 
wikkelingen noopten de gemeente toch langza- 
merhand tot ingrijpen. 

Waar in vroeger eeuwen bewoners het zich lieten 
aanleunen dat zij in een straat of steeg woonden 
met een heel lastige, misplaatste of ronduit dis- 
criminerende naam, eind vorige eeuw begon men ) 
op dat punt gevoeliger te worden. Een naam als 
Diefsteeg werd daardoor als steeds hinderlijker 
ervaren en vandaar de acties om een andere 
naam, al wilde de Gemeenteraad daar uiteindelijk 
niets van weten. Ook begon men zich meer te 
storen aan "verkeerde" namen, vooral waar het 
begrip steeg iets neerbuigends had en het woord 
gracht na de grote dempingswoede van rond 
1870 vaak ook niet meer klopte. Deze gevoelens 
werden door het gemeentebestuur begrepen en 
vertaald in een uitvoerig voorstel, dat de Raads- 
leden toegezonden werd. In de vergadering 
mochten zij zich daarover uitspreken, en dat de- 
den ze met enthousiasme en veel kennis van his- 
torische bijzonderheden, zij het dat zij uit behoud- 
zucht toch heel wat voorstellen lieten sneuvelen. 
Zo zagen de eventuele papenhaters het voorstel 
om de Papengracht en Papenstraat te verdopen 

Universiteit van doen had. Zo is op het terrein tus- 
sen wat nu de Sterrenwachtlaan heet en de Witte 
Singel in 1874-1876 het Zoötomisch Laboratorium 
gebouwd (thans het Van der Klaauw-gebouw). En 
nog binnen mensenheugenis: de fabriek van don- 
zen en gewatteerde dekens ( en andere slaap- 
kamerbenodigdheden) van Raphael Marcus Beuth 
is in gebruik genomen voor de huisvesting van 
studenten. Al ontleent de straat zijn bestaan of 
welvaart er niet aan, de Universiteit heeft een 
onuitwisbaar stempel op de Kaiserstraat gedrukt, 
en zal dat voorlopig nog wel blijven doen. 

P.J.M. de Baar 

Excursie voor leden naar de 
Pieterskerk 
Voor verenigingsleden die de kerk vanuit de dak- 
goten willen bekijken of over een koorgang willen 
gaan of misschien achter één van die mysterieuze 
deurtjes een kijkje willen nemen, wordt op 27 mei 
aan het eind van de middag een bezoek aan de 
kerk georganiseerd. De Pieterskerk ontvangt ons 
om 17.30 uur voor een korte uiteenzetting over 
het gebouw, waarna een rondleiding volgt in 
kleine groepen. U komt op plaatsen waar u tijdens 
een regulier bezoek niet zult komen. De rond- 
leiding duurt ongeveer een uur. Na afloop zal er 
nog gelegenheid zijn voor een drankje. 

Uiteraard kunt u uw huisgenoten meenemen. 

/wilt u zo vriendelijk zijn u voor dit bezoek op te 
geven door middel van de bon die u hiernaast 
aantreft. Als u nog geen lid bent, is dit een goede 
gelegenheid om lid te worden. Gaarne de bon 
voor 15 mei invullen en opsturen. 

Zonder dat uw of onze buren daar last van hebben 
verzorgt danssalon In Casa uw borrel of feest 

vanaf SO personen 

Lammermarkt 100 - Leiden 
Tel. 071.5130445 1 5124938 

Fax 071-5143956 
http://ww.xs4 all.n/--incasa 

Bedrijfsevenementen 
Personeelsfeesten 
CD/muziek - presentaties 
Dealer/bedrijfsdagen 
Produktpresentaties 
Themafeesten/modeshows 
Recepties/bruiloften 
Afstudeerborrels/feesten 
Jubilea/reunies 

Bij deze geeft 

naam: . 
telefoon: . 
adres: . 
postcode: . 
plaats: . 
e-mail: . 

zich op voor de rondleiding in de Pieterskerk op 
27 mei 2000. 

Aantal personen: 

Ondergetekende is nog geen lid van de 
Vereniging voor Pieters- en Academiewijk en 
Levendaal-west, maar meldt zich hierbij aan als 
lid/donateur en verklaart de contributie/donatie 
ad f....... te hebben overgemaakt op giro 
366 44 16 van de vereniging. 

Leiden, ...... (datum)........ (handtekening) 

De contributie bedraagt per jaar f 10 per gezin 
off 7,50 voor eenpersoonshuishoudens. 

Afgeven bij een van de bestuursleden of zenden 
aan Postbus 11016, 2301 EA Leiden 
U kunt zich ook per e-mail aanmelden: 
hart. van.de .stad@eudoramail.com 

Bij deze geeft 

naam: . 
telefoon: . 
adres: . 
postcode: . 
plaats: . 
e-mail: . 

zich op voor de rondleiding in de Pieterskerk op 
27 mei 2000. 

Aantal personen: 

Ondergetekende is lid van de Vereniging Pie- 
ters- en Academiewijk en Levendaal-west. 

Leiden, (datum)..... (handtekening) 

Afgeven bij een van de bestuursleden of zenden 
aan Postbus 11016, 2301 EA Leiden 
U kunt zich ook per e-mail aanmelden: 
hart.van.de.stad@eudoramail.com 
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Het vuil, de grote stad en het 
beleid 
Het Grotestedenbeleid in Leiden heeft de laatste 
tijd volop aandacht gekregen en dat, helaas, voor- 
al in negatieve zin. Het Meerjarenontwikkelings- 
programma werd door het Rijk negatief beoor- 
deeld. De gemeente gaat haar huiswerk overdoen 
en de reeds in gang gezette projecten worden 
gewoon uitgevoerd. 

Wat merken bewoners van de Leidse binnenstad 
eigenlijk van het Grotestedenbeleid? Die vraag 
kreeg het bestuur van de vereniging enige tijd 
geleden voorgelegd van de GSB-coördinator, 
Willem Acda. Hij verzocht onze ervaringen met het 
GSB vast te leggen in een aantal statements. 

Het bestuur heeft in de binnenstad geen tastbare 
gevolgen van het Grotestedenbeleid waargeno- 
men. Dat betekent dat er in de binnenstad geen 
GSB gevoerd wordt, of dat dit voor bewoners niet 
herkenbaar is. Als de gemeente in de binnenstad 
GSB wil voeren en daar de bewoners bij wil 
betrekken, heeft de wijkvereniging de volgende 
tips: 

au ontwikkel samen met bewoners en andere 
betrokkenen een integraal plan voor de 
binnenstad; 

au ruim in het beleid een belangrijke ruimte in 
voor inspraak. Dit is meer dan het presente- 
ren van kant en klare voorstellen met gele- 
genheid voor commentaar, en vereist een 
continu, interactief proces; 
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u zorg dat er binnen de gemeente een contact- 
persoon/belangenbehartiger/accountmanager 
per wijk is (hoe zit het ook al weer met de 
wijkwethouder?); 

au informeer wijkbewoners over de uitgangspun- 
ten en doelstellingen van het GSB en de 
consequenties voor hun eigen wijk; een goed 
medium hiervoor zijn de periodieken van 
wijkverenigingen; 

au ontwikkel geen nieuw beleid en nieuwe 
maatregelen die na de feestelijke introductie 
maar half worden uitgevoerd en onvoldoende 
worden gehandhaafd; 

au en ten slotte: hou de binnenstad schoon. 

Deze tips werden in wat andere bewoordingen 
keurig opgenomen in de Grote Steden Brief die 
rond de jaarwisseling is uitgebracht, met één uit- 
zondering. De opmerking over het schoonhouden 
van de binnenstad vond ben blijkbaar irrelevant en 
die is daarom dan ook weggelaten. Deze trof voor 
het bestuur echter de kern van de zaak. Bij het 
voeren van grootstedelijk beleid, het leefbaar 
maken van de stad, het economisch revitaliseren 
van de binnenstad, het attractief maken van Lei- 
den voor toeristen of wat dan ook, dan kom je er 
niet met grote plannen, doorwrocht beleid en ka- 
pitaalinjecties, als de stad vol onopgehaald vuilnis, 
zwerfvuil, opgewaaid vuil, drijfvuil en andere typen 
vuil blijft liggen. Ook bij het Grotestedenbeleid 
hoort een schone binnenstad. Dus gemeente: niet 
(alleen) praten, maar 
poetsen. 

"J. ZIERIKZEE" 
De bewoners van de 
Pieterskerkgracht en de 
Lokhorststraat zijn het 
hier ongetwijfeld mee 
eens. Onlangs hebben 
ze bij de gemeente 
weer eens de proble- 
men bij de huisvuil- 
verzamelplaats aange- 
kaart. Ze constateren dat hier eerder sprake is 
van een vuilstortplaats, dat de verplichting om 
huisvuil voor 7 uur buiten te zetten contraproduc- 
tief werkt en dat het woongenot door de horizon- 
vervuilende berg huisvuil en het vele zwerfvuil 
ernstig wordt aangetast. Hier helpt geen 
Grotestedenbeleid. 

Ineke Stoop 

I 

MAAT SCHOENMAKERIJ 

H P.H. NUSTELING 
8AKKERS TEEG 3 
2311 RH LEIDEN 
TEL.O71-5131156 
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zoeksbureau verwacht van eenrichtingsverkeer 
verminderde overlast voor het Noordeinde. Dat is 
maar de vraag. In Amsterdam is er een parkeer- 
garage onder de Bijenkorf. Op zaterdagen en 
zondagen staat er regelmatig een stratenlange file 
van wachtenden op weg naar een plaats in deze 
garage. 

Waarom wordt zo halsstarrig vastgehouden aan 
de uitbreiding van de parkeerfaciliteiten in de bin- 
nenstad? Een andere visie op de bereikbaarheid 
is reeds eerder in de Hart van de Stadkrant 
bepleit. Grootschalige parkeervoorzieningen in de 
binnenstad moeten niet worden nagestreefd. De 
ruimte is te schaars, de bouw van parkeergarages 
te duur. Het Haagwegterrein toont dat het anders 'an. We citeren onszelf: 

De frequent heen en weer rijdende busjes (vaak 
tot 24.00 uur! - hulde) laten zien dat automobilis- 
ten onder die voorwaarden bereid zijn de auto 
buiten de binnenstad te parkeren. Is het geen idee 
een dergelijke service uit te breiden naar buiten- 
wijken van Leiden om mensen aan te moedigen 
helemaal niet meer of veel minder met de auto 
naar de binnenstad te willen komen? Frequentie is 
hierbij een voorwaarde en als het gaat om zeer 
frequent (en betrouwbaar) gezamenlijk transport, 
laten we niet vergeten dat er nog steeds plannen 
zijn weer een tram door de Breestraat te laten 
gaan (de lightrail verbinding Gouda-Noordwijk). 
Als die tram iedere 7,5 minuut rijdt, wie kiest hier 
dan niet voor om snel en comfortabel afgezet te 
kunnen worden voor het stadhuis, bijna op de 
markt en op minder dan 5 minuten lopen van de 
Haarlemmerstraat. Een dergelijk alternatief moet 
wel vrij baan krijgen en niet voortdurend opgehou- 
den worden door files die ongetwijfeld gaan ont- 
staan indien de zoveel besproken Aa/marktgarage 
wordt gerealiseerd. Als Leiden per se onder de 
grond iets wil bouwen, is dan de buurt van Molen 
de Valk/Lammermarkt of in de buurt van het 
station Lammerschans niet veel logischer omdat 
op deze plek veel meer ruimte is voor een filevrije 
aan- en afvoer van het verkeer? 

affe 
AMBULANT 

SPECIAALZAAK VOOR 
THERAPEUTISCHE ELASTISCHE KOUSEN 
BANDAGES, MEDISCHE HULPMIDDELEN 

Mevr. J.J. Dickhoff v.d. Linden 
Ziekenfondsleverancier 
Geopend maandag 13-17 uur, dinsdag t/m vrijdag van 9-17 uur 
of na telefonische afspraak. 
Doezastraat 27 2311 HA Leiden Tel. 071-51327 45 

Te ver van de binnenstad volgens de projectlei- 
ding van het Aalmarkproject (meegedeeld op de 
voorlichtingsavond van maandag 6 maart j.l). Of is 
het eerder dat de Parkeergarage op de Boom- 
markt een voorwaarde is voor MAB om verder te 
gaan met plannenmakerij omdat de grote inves 
teerder anders niet geïnteresseerd zouden zijn? 

Dan wordt het wel helemaal wrang dat binnen- 
stedelingen die binnen een straal van 400 meter 
onroerend goed hebben ( dus alle bewoners, 
autobezitter of niet) door een eventueel in te 
stellen baatbelasting onevenredig moeten gaan 
bijdragen. 

Arjan Bosman 

Werkzaamheden Kamerlingh 
Onnes 
Van 20 tot 27 maart 2000 onderzoekt PRC Bouw- 
centrum of het voormalig Kamerlingh Onnes La- 
boratorium (KOL) geschikt kan worden gemaakt 
voor de vestiging van de Faculteit der Rechtsge- 
leerdheid. De werkzaamheden worden verricht in 
opdracht van de Universiteit Leiden. Het onder- 
zoek beslaat de gehele KOL-locatie (Steenschuur, 
Nieuwsteeg, Zonneveldstraat en de Langebrug). 
De uit te voeren werkzaamheden zijn: 
- inventariseren van alle oude kabels en 

leidingen in en rond het KOL; 
- inspecteren van de huidige constructie van het 

gebouw; 
- nemen van grondwater- en grondmonsters; 
- hoogtemetingen. 

Vloeren en plafonds worden op een aantal plaat- 
sen verwijderd en op het buitenterrein worden bo- 
ringen en graafwerkzaamheden verricht. Op dit 
moment wordt een schetsplan gemaakt. Naar ver- 
wachting wordt dit in april aan omwonenden ge- 
presenteerd. 

Voor nadere informatie kunt u zich wenden tot de 
heer W. de Wolf (Projectcoördinator Dienst 
Bouwen en Wonen) tel. 5165757 of de heer 
P.J.R. Kuijer (Projectmanager Leids Universitair 
Vastgoedbedrijf i.o.) tel. 5273016 of 5273060. 

Dienst Bouwen en Bouwen, Sector Wonen 
Marjorie Teunis, Communicatieadviseur Externe 
Communicatie, tel 5165892 
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Samengevat, het huidige stadsvernieuwingsstruc- 
tuurplan roept vele vragen op en bezorgt de Wijk- 
vereniging het onaangename gevoel dat de inder- 
tijd zo prachtig geformuleerde uitgangspunten on- 
dergeschikt gemaakt worden aan de economische 
haalbaarheid, een economische haalbaarheid 
waarbij grootschalige winkels en vermaak uit- 
gangspunt zijn. Daarnaast blijkt uit niets dat er 
rekening gehouden wordt met ideeën die opge- 
komen zijn tijdens bijeenkomsten georganiseerd 
door verschillende organisaties in de stad, 
waaronder de thema-avond in de Waalse kerk 
georganiseerd door de Wijkvereniging. Een 
thema-avond die wethouder van Rij tijdens een 
discussie in Raad bijna gelijkstelde met een 
referendum. 

Wij hopen als Wijkvereniging dat bij de verdere 
invulling weer meer rekening gehouden wordt met 
de oorspronkelijk geformuleerde uitgangspunten, 
met in het voorbereidingstraject ontwikkelde 
ideeën van andere groeperingen en dat tijdsdruk 
niet gaat leiden tot onzorgvuldigheid, zowel met 
betrekking tot de planontwikkeling als de dialoog 
met betrokkenen. 

Boom markt 
Na de informatie-avond van de gemeente over de 
Aalmarktplannen barstte het nieuws los rondom 
de bouw van de parkeergarage. Een bestuurslid 
van de Stichting Stadsparkeerplan had met wet- 
houder Pechtold gesproken over de samenhang 
van het Haagwegparkeerterrein en een bezoek 
aan de binnenstad. Volgens Pechtold is bij de 
plannen voor het Aalmarktgebied helemaal geen 
rekening gehouden met het Haagwegparkeer- 
terrein, terwijl het al een jaar of wat bestaat. Hij is 
van mening dat er geen parkeergarage moet wor- 
den aangelegd omdat de gemeente en een paar 
projectontwikkelaars dat zo bedacht hebben. Vol- 
gens Pechtold is noch de Boommarktgarage noch 
het Haagwegparkeerterrein heilig. Een dag later 
reageert de wethouder van parkeerbeheer, me- 
vrouw Schultz. Zij twijfelt niet aan de komst van de 
parkeergarage. Investeerders doen geen zaken 
zonder parkeergarage. Bovendien kan de garage 
altijd nog worden gebruikt om de auto's van bewo- 
ners van de binnenstad van de straat te halen. De 
grachten knappen daarvan op. Wordt vervolgd. 

Arjan Bosman 

Parkeergarages: kan het ook 
anders? 
Hebben we werkelijk behoefte aan meer parkeer- 
plaatsen voor bezoekers van deze binnenstad? 
De huidige capaciteit is volgens een recent ge- 
houden onderzoek alleen ontoereikend op de 
koopavond en tijdens de zaterdagmiddag. Slechts 
een uur of vier per week is er werkelijk ruimte te 
kort. Meer (dure) parkeerplaatsen lijken dus 
nauwelijks economisch verantwoord. 

Woorden van deze strekking verschenen in een 
vorige aflevering van deze krant. Zij kunnen wor- 
den herhaald. Nieuwe argumenten om peperdure 
parkeerfaciliteiten in de binnenstad te bouwen zijn 
er niet, terwijl de plannenmakers voor het Aal- 
marktgebied er steeds maar van uitgaan dat er 
een parkeergarage moet komen. Een parkeer- 
studie van Bureau Goudappel Coffeng van de- 
cember 1999) komt ook niet veel verder. Wel 
wijzen de auteurs erop dat zowel een Boommarkt- 
garage als een vergroting van de parkeercapaci- 
teit van het Haagwegterrein voor enorme aan- en 
afvoerproblemen zal gaan zorgen. Extra bruggen 
en gedeeltelijke sloop van een woonwijk zullen 
nodig zijn. Het college heeft al laten weten dat die 
variant niet bespreekbaar is. 

Een minder vergaand voorstel is het opnieuw in- 
troduceren van eenrichtingsverkeer op het Noord- 
einde richting centrum. Het voordeel van deze va- 
riant is dat fietsers en voetgangers meer ruimte 
krijgen. Bussen zouden wel in beide richtingen 
blijven rijden. In dit verband mag worden vermeld 
dat al een keer eerder eenrichtingsverkeer werd 
ingesteld op het Noordeinde, maar dat het expe- 
riment niet voldeed en werd beëindigd. Het onder- 

Wij helpen elke week honderden mensen 

aan het werk! 

Zullen wij ook voor u 

aan het werk gaan? 

Luba Lelden 
Kort Rapenburg 10, 

tel. 071-5140341 

LUBA. MENSEN WAAR JE 
W A T A A N H E B T . 

) 

Nieuwe boekhandel 
Begin maart is de Breestraat, ook wel de 
Boekenboulevard van Leiden genoemd, een 
boekhandel rijker geworden: (kantoor)boekhandel 
de Kier. De lezer kan nu in de Breestraat van de 
Slegte via Kooyker/Ginsberg en van Stockum tot 
de Kier terecht voor goede boeken. 
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Lelds schilder- en tekengenootschap 

"ARS AEMULA NATURAE' 
Dag- en avondkursussen 

- akwarolloran - tokanon 
- modeltekenen - otson 
- bootsoron - schildoron 
Pieterskerkgracht 9, Leiden 
Inlichtingen, tel: 071-51407 84 
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Vinger aan de pols 

De oude instrumentenmakersschool op de hoek 
Rapenburg/Nieuwsteeg staat er troosteloos bij. 
Van de architect en de gemeente heb ik begrepen 
dat zij gezamenlijk een aangepast plan maken, dat 
binnenkort bekend zal worden gemaakt. 

Het Kamerling-Onnes complex tussen Nieuw- 
steeg, Zonneveldstraat, Langebrug en Steen- 
schuur zal waarschijnlijk een deel van de rechten- 
faculteit van de universiteit gaan herbergen. Hier- 
voor wordt eind maart bouwkundig onderzoek 
gedaan. In april zullen schetsplannen voor het 
complex worden gepresenteerd (zie elders in dit 
blad). 

De PTT heeft vergunningen aangevraagd om her 
en der in onze wijken GSM-antennes op gebouw- 
en te plaatsen. Naar het zich laat aanzien zullen 
deze op niet al opvallende plaatsen komen. 

De verbouwing van het Rijksmuseum van Oud- 
heden op het Rapenburg vordert. Het museum wil 
graag grotere ramen op de begane grond in de 
Rapenburg-gevel om mensen meer inkijk te geven 
en nieuwsgierig te maken. De monumentenbe- 
heercommissie is net zoals wij niet bepaald 
enthousiast over dit plan. 

Bond Heemschut over de Aa/markt In een reactie 
op de Aalmarktplannen heeft de Bond Heemschut 
zich uitgesproken tegen het Waagplein, de nieuwe 
brug en een nieuwe steeg. De bond vraagt specia- 
le aandacht voor de fijnmazige structuur van de 
Leidse binnenstad. 

Franceline Hendrikse-Pompe 

Nogmaals nieuwbouw aan de 
Garen markt 
Door het vorige nummer van deze krant hebt u al 
kunnen vernemen dat de gemeente een vijftal 
woonhuizen wil bouwen aan de Garenmarkt. 
Daarmee wordt een gat in de straatwand, dat in 
1968 is geslagen, weer opgevuld. U hebt even- 
eens kunnen lezen dat de bewoners van de 
Garen markt blij zijn met het initiatief, maar weinig 

waardering hebben voor het gekozen ontwerp. De 
geprojecteerde woningen zijn naar hun mening te 
hoog en in hun hoogte ook te uniform. De te ge- 
bruiken materialen zijn volgens de bewoners 
evenmin in harmonie met de omgeving. De be- 
woners hebben in een vergadering bij de Wel- 
standscommissie uiting gegeven aan hun bezwa- 
ren en daarvan ook de Gemeente deelgenoot 
gemaakt. 

De Dienst Bouwen en Wonen heeft daarop de be- 
woners uitgenodigd tot een gesprek. Dit vond 
plaats op 6 maart in het Stadsbouwhuis. Voor de 
Gemeente traden op de heer Prudhomme van 
Reine, plv. hoofd van de afdeling Volkshuisvesting 
en Technische Zaken en de heer Van Leeuwen, 
projectleider van het bouwplan Garenmarkt. Ver- 
der gaf mevrouw Hoenders van het architecten- 
bureau Hoenders, Dekkers en Zinsmeister uit 
Delft toelichting op haar ontwerp. Een door haar 
opgestelde maquette van de Garenmarkt waarin 
de nieuwbouw was verwerkt, diende de aan- 
wezigen tot visuele steun. 

De partijen kwamen niet nader tot elkaar. De Ge- 
meente kon zich beroepen op een positief advies 
van de Welstandscommissie, maar zij kon de be- 
woners niet overtuigen. Die hadden waardering 
voor het ontwerp als zodanig, maar vonden het 
niet passen in de omgeving. De nokhoogte van de 
nieuwe panden blijft weliswaar beneden de grens 
die het bestemmingsplan toelaat, maar de vijf 
nieuwe panden steken toch enkele meters boven 
de aangrenzende huizen uit. Ook de gekozen ma- 
terialen (naast baksteen ook gevelbekleding van 
hout en aluminium) bleven weerstand oproepen. 

Een van de bewoners riep de gemeente op zorg- 
vuldiger om te springen met de binnenstad. Er is 
al genoeg esthetische schade aangericht door 
eigentijdse invullingen van open gaten in de oude 
stad. De spreker vermoedde dat het onbehagen in 
dit soort ingrepen, nu toevallig verwoord door de 
bewoners van de Garenmarkt, wijd verbreid is. 

Zou het zo zijn? De redactie van deze krant zou 
het graag willen weten. Schrijf een stukje over 
nieuwbouw in de binnenstad. Liefst met een foto 
van hoe het niet moet of juist wel moet! U bent 
welkom in deze kolommen. 

Carlo van Praag 

) 
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Naar aanleiding van het voorontwerp stadsver- 
nieuwingsingsstructuurplan heeft Hans Slot, de 
voorzitter van de vereniging een brief aan de 
gemeente gestuurd. De tekst volgt hieronder. 

De Aalmarktplannen leken tot voor kort van groot 
belang voor de stad Leiden en de huidige en toe- 
komstige bewoners van de Leidse binnenstad. 
Het bestuur van de Wijkvereniging Pieters- en 
Academiewijk en Levendaal-West maakt graag 
gebruik van de gelegenheid te reageren op het 
recent verschenen Stadsvernieuwingsstructuur- 
plan Aalmarkt e.o. dat in het kader van artikel 10 
van het Besluit op de Ruimtelijke ordening is 
voorgelegd aan de vereniging. 

De Vereniging is ingenomen met de uitgangspun- 
ten van de gemeente zoals vastgesteld door de 
Raad op 9 juni 1998. De nadruk op het historisch 
stadsgezicht, de kleinschalige structuur en het 
behoud van monumenten kan op onze instem- 
ming rekenen. Ook doet het ons genoegen dat er 
een eind lijkt te zijn gekomen aan de verwaarlo- 
zing van het plangebied. 

Echter, de eerder genoemde uitgangspunten van 
de gemeente lijken in strijd met het grootschalige 
karakter van het nu voorliggende stadsvernieuw- 
ingsstructuurplan. Wij maken ons dan ook grote 
zorgen of het met dit mega-project zal lukken de 
deinschalige, historische structuur van de buurt te 
handhaven, gezien de plannen voor het aanleg- 
gen van een parkeergarage, grootschalige win- 
keleenheden, een disco en een bioscoop ener- 

D' tonden 

F? E S T A U H A N T 

CHOORLAMMERSTEEG lD 
APARTE RUIMTE VOOR GROEPEN 
TOT ± 30 PERSONEN. 
TELEFOON : 071- 5144000 

zijds en anderzijds het terugbrengen van de 
woonfunctie en het afbreken van de Aalmarkt- 
school. De volgende vragen werpen zich op: 

Hoe wordt voorkomen dat de Aalmarkt, zeker na 
het verdwijnen van de Aalmarktschool en andere 
panden, het voorkomen krijgt van een winkelcen- 
trum in een willekeurige nieuwbouwwijk? Waarom 
wordt de bestaande, gezichtsbepalende gevel van 
de Aalmarktschool niet gehandhaafd en geïnte- 
greerd in de plannen? Ik verwijs hierbij o.a. naar 
een alternatief ontwikkeld tijdens een door de 
vereniging georganiseerde thema-avond over de 
Aalmarkt. 

Hoe kan overlast van uitgaanspubliek worden 
voorkomen? 
au 
Hoe worden verkeersstromen van en naar de 
parkeergarage afgehandeld, zonder overlast voor 
de buurt? 

Hoe wordt laad- en losverkeer van nieuwe en 
oude winkels, horeca en uitgaansvoorzieningen 
afgehandeld, zonder overlast voor de buurt? 
lui 

Hoe haalbaar zijn de ingrijpende plannen gezien 
de oudheidkundige en archeologische waarde van 
het gebied? 
au 
Hoe wordt het kleinschalig karakter van de 
maatvoering in de binnenstad gehandhaafd? 
a 
Hoe wordt de geïntegreerde woonfunctie in het 
plangebied versterkt, m.a.w.. hoe voldoende 
woningen, zichtbaar en niet weggemoffeld op 
driehoog achter? 
au 
Hoe wordt de bereikbaar gewaarborgd zonder 
onaanvaardbare extra overlast door autoverkeer? 
au 
Hoe wordt de groenfunctie versterkt waarbij het 
bestaand groen gerespecteerd dient te worden. 

ITALIAANSE KLEERMAKERIJ 
Sartoria d'Alessandro 

handgemaakte kostuums, kostuums op maat 
nieuwe rijn 35 leiden 071-5147565 
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Mhsekte
T U E  l n

Het gat van de Garenmarkt (boven)
Links ziet u een detail van de maquette waarbij
het gat is ‘gevuld’.
Bron: architectenbureau Hoenders, Dekkers en
Zinsmeister

FIRMA DE GEUS
Speclalltelten: Boerenkaas - Wijnen - Dieetartikelen

DOEZASTRAATS - 2311 HB - LEIDEN

Ook interieur artikelen
en zi jden bloemen

HOSMAN Rloemsierkunst
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Vereniging digitaal
Hoewelde bestuursledenvan de wijkvereniging
elkaar regelmatigmet e-mailtjes bestoken,
verloopt het contact met de leden nog oppapier.
Sinds kort is daar verandering in gekomen. De
vereniging heeft namelijk een eigen e-mail adres:

hart.van.de.stad@eudoramail.com

Via dit adres kunt u lidworden, stukjes voor de
krant opsturen en belangwekkende onderwerpen
onder aandacht van het bestuur brengen. Als u de
stukken voor de ledenvergadering digitaal wilt
ontvangen, stuur dan even een berichtje en vertel
aan welk formaat u de voorkeur geeft (word,
wordperfect, pdf, html).

Een eigen website is er nog niet. Op zich zou dat
niet zoveel moeite kosten om te maken, maar een

Vereniging voor Pieters- en Academiewijk en Levendaal-West

site is pas aantrekkelijk als er regelmatig nieuwe
informatie op verschijnt. De tijdom eenaantrek‑
kelijke, actuele site te maken die uitnodigt tot
discussie, ontbreekt ons helaas. Misschiendat
een enthousiaste wijkbewoner zich aangesproken
voelt? Stuur ons een mailtje.

In afwachting van een eigen site hieronder vast
een aantal internet-adressen met informatie voor
enover de wijk:

digitale stad leiden
veel informatie over
uitgaan enwinkelen

www.leiden.nl/gemeente digitale stadhuis
www.hortus.leidenuniv.nl de hortus botanicus
www.leidschdagblad.nl _ Leidsch Dagblad
www.pieterskerk.com Pieterskerk ed

www.dsl.nl
www.leidenpromotie.nl

Ineke Stoop za

Het Bestuur van de Vereniging voor Pieters- en Academiewijk en Levendaal-West is sinds oktober 1998
samengesteld als volgt:

naam functie of aandachtsgebied adres postcode

Hans Slot voorzitter, horeca Langebrug 20 F 2311 TL
Ineke Stoop secretaris Aalmarkt 13 2311 EC
Mark Meelker penningmeester Aalmarkt 11 2311 EC
Franceline Hendrikse-Pompe bouwen, wonen, verkeer Vliet 33 2311 RD
Jessica de Lannoy evenementenbeleid Hoefstraat 11 2311 PN
Carlo van Praag Hart van de Stad krant Hoefstraat 65 2311 PR

Het adres van de Vereniging is: Postbus 11016 2301 EA Leiden

Erevoorzitter: R.J. van Cruijsen

(tel. 071 5145684)

Erelid: J.J.M. Gerritsen ®

decontributie/donatie adf

(datum) (handtekening)

De contributie bedraagt per jaar f 10per gezin of f 7,50 voor eenpersoonshuishoudens.

Opgaven afgeven bij een van de bestuursleden of zenden aan Postbus 11016, 2301 EA Leiden
e-mailen mag ook: hart.van.de.stad@eudoramail.com


